

RÉUNION EXTRAORDINAIRE/SPECIAL MEETING
PROCÈS-VERBAL/MINUTES
Mars 12 March 2019

1. Ouverture de la réunion: 19h30
Call to order: 7:30 p.m.

Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Conseiller/Councillor Marc Levesque
Conseiller/Councillor Luc Levesque
Conseiller/Councillor Marcel Girard
Directrice générale/Administrator Johanne McIntyre Levesque
Secrétaire-Trésorière/Secretary-Treasurer Lilianne Cayouette
Madame Annie Thériault
Madame Lise Bernard
Monsieur Jacques Levesque

Absent/Absent : Maire/Mayor Denis McIntyre

2. Exemption des procédures d'assemblée régulière
Dispense with regular order of business

Proposition: Exemption des procédures d'assemblée régulière et procéder à l'adoption de l'ordre du jour.

Motion: That we dispense with regular order of business and go on with the purpose of this meeting.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

3. Adoption de l'ordre du jour/Approval of agenda

Proposition : Que l'ordre du jour soit approuvé tel que présenté.

Motion: That the agenda be approved as presented.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Luc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

4. Conflit d'intérêts/Conflict of Interest

Aucun/None

5. Monsieur Jacques Levesque – RE : Présentation à propos de l'importance des fleurs sauvages dans nos communautés

Mr. Jacques Levesque – RE: Presentation about the importance of wild flowers in our communities.

Monsieur Jacques Levesque demande l'aide du conseil pour sauvegarder les fleurs sauvages dans notre municipalité. Il expliqua l'importance de moins couper l'herbe dans les fossés et dans les champs ou d'attendre après la floraison. Monsieur Levesque rencontrera la directrice générale pour discuter du sujet en profondeur et de localiser les endroits appartenant à la municipalité où nous pourrions pratiquer une tonte respectueuses des abeilles.

Mr. Jacques Levesque asked council's help to save the wild flowers in our municipality. He explained the importance of cutting the grass less, in the ditches and in the fields. Mr. Levesque will have a meeting with the village administrator to discuss the subject in depth and to locate properties belonging to the municipality where we could apply bee-friendly mowing practices.

6. Monsieur Christophe Katsahian, Délégué adjoint – Ministerie de l'Europe et des Affaires Étrangères - RE: Jumelage franco-canadien de ville/Franco-Canadian Town Twinning

Proposition: Que cet item soit mis en filière.

Motion: That this item be placed on file.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

7. Fondation des amis de la santé – RE : Radiothon Ensemble pour notre santé (Don)

Friends of Healthcare Foundation – RE: Radiothon Together for our Health (Donation)

Proposition: Que le Village de Charlo fasse un don de 200 \$ pour le « Radiothon Ensemble pour notre santé » de la Fondation des amis de la santé.

Motion: That the Village of Charlo makes a \$ 200 donation to the “Together for our Health Radiothon” of the Friends of Healthcare Foundation.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Luc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

8. Le Fond Rod Harquail – RE : Don
The Rod Harquail Memorial Trust Fund – RE: Donation

Proposition: Que le Village de Charlo fasse un don de 100 \$ pour le Fond Rod Harquail.

Motion: That the Village of Charlo makes a \$ 100 donation to the Rod Harquail Memorial Trust Fund.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

9. Imprimerie Picaboo Graphik – RE : Matériels promotionnels/Promotional Material (épinglettes/pins, stylos/pens, mini livre avec note/small notebook, glacière/cooler, etc.....)

Proposition: Que le conseil municipal du Village de Charlo approuve un budget de 800 \$ (TVH incluse) pour l’achat de matériels promotionnels d’Imprimerie Picaboo Graphik.

Motion: That the municipal council for the Village of Charlo approve a budget of \$ 800 (HST included) for the purchase of promotional materials from Imprimerie Picaboo Graphik

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

10. A.F.M.N.B. – RE : Formation – Politique et administratif : un duo conciliable (Bathurst, le mardi 23 avril de 8h30 à 11h30 et Campbellton le 23 avril 17h00 à 20h00)
A.F.M.N.B. – RE: Training – Political and administrative: a conciliatory duo (Bathurst on Tuesday, April 23rd from 8:30 to 11:30 a.m. and Campbellton April 23rd from 5:00 to 8:00 p.m.)

Proposition: Que le Village de Charlo défraie les coûts pour que la directrice générale et les membres du conseil municipal qui désirent participer à la formation – « Politique et administratif : un duo conciliable » qui se déroulera à Bathurst le 23 avril, 2019.

Motion: That the Village of Charlo cover the cost for the administrator and members of council who wish to participate in the training – “Political and administrative: a conciliatory duo” that will be held in Bathurst on April 23rd, 2019.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

11. Clôture de la réunion/Adjournment

**Proposition: Que la réunion soit ajournée à 20h25
Motion: That the meeting be adjourned at 8:25 p.m.**

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque

Denis McIntyre
Maire/ Mayor

Johanne McIntyre Levesque
Directrice générale/Administrator